

www.coffeena.de



coffeena

Cologne, June 26 - 28, 2009



International Coffee Fair
& SCAE Wonderful World of Coffee





Die Messe rund um das schwarze Kultgetränk

The trade fair for the beloved beverage

Kaffee – from bean to cup. Die coffeena spricht als einzige Messe weltweit den gesamten Kaffeemarkt an. Dabei bildet sie gleichermaßen den Anbau wie die Verarbeitung, die Technologie zur Zubereitung sowie Accessoires und ergänzende Sortimente im Bereich Gastronomie und Haushalt ab.

Kaffee ist weit mehr als ein Genussmittel. Kaffee ist Lifestyle. Profitieren Sie von der Kraft einer boomenden Branche. Nutzen Sie die coffeena als einzigartige Plattform für Ihr Business. Zahlreiche Verköstigungsmöglichkeiten und Events setzen das Kultgetränk genussvoll in Szene. Für eine erlebnisorientierte Ansprache von Fachbesuchern und Kaffeeliebhabern.

Ergreifen Sie die Chance und erschließen Sie neue Zielgruppen:

- **Verarbeitende Industrie**
- **Großhandel/Einzelhandel**
- **Systemgastronomie/Gastronomie**
- **Endverbraucher/Kaffeeliebhaber**

Coffee – from bean to cup. coffeena is the world's only trade fair to serve the needs of the coffee market in its entirety. This means it focuses equally on coffee cultivation and processing, technology for coffee preparation as well as accessories and supplemental product ranges in the catering and household segments.

Coffee is much more than a luxury drink. Coffee is a lifestyle. Be sure you reap the profits offered by a booming sector. Use coffeena as a unique platform for your business. The trade fair's many tasting opportunities and events set an enjoyable scene for this popular drink. For an experience-oriented appeal to trade visitors and coffee lovers.

Make the most of this opportunity and reach new target groups:

- **Processing industry**
- **Wholesale/retail trade**
- **System catering/catering sector**
- **End consumers/coffee lovers**



Die ganze Welt des Kaffees unter einem Dach

The entire world of coffee under one roof



Kaffeeanbau, -transport, -lagerung und -handel

- Anbauländer/-regionen
- Produzenten, Kooperativen
- Kaffeeanbau-Technik, Zubehör
- Händler, Import/Export
- Transport
- Lagerung

Kaffeeverarbeitung

- Röstmaschinen
- Röstereien
- Entkoffeinierer
- Kaffeemühlen
- Kaffee in allen Formen
- Verpackungen

Coffee cultivation, transport, storage and trade

- *Countries of origin/regions*
- *Producers, cooperatives*
- *Cultivation technology, accessories*
- *Dealers, import/export*
- *Transport*
- *Storage*

Coffee processing

- *Roasting machines*
- *Coffee Roaster*
- *Decaffeination plants*
- *Coffee grinders*
- *Coffee in all its forms*
- *Packaging*

Kaffeezubereitung, -zubehör und -zutaten

- Espresso-/Kaffeemaschinen
- Pflegemittel, Wasserfilter
- Accessoires, Geschirr, Gläser
- Milch, Wasser
- Flavours, Sirups, Saucen
- Zucker, Kakao

Kaffeebar-Equipment, Getränke, ergänzende Sortimente

- Franchise-Anbieter
- Ladenbau, Inneneinrichtung, Möbel
- Schokolade, Tee
- Spirituosen, Soft Drinks
- Säfte, Smoothies
- Back- und Süßwaren



Coffee preparation, accessories and ingredients

- Espresso/coffee machines
- Cleaning agents, water filters
- Accessories, tableware, glasses
- Milk, water
- Flavours, syrups, sauces
- Sugar, cocoa

Coffee bar equipment, drinks, supplemental product ranges

- Franchise providers
- Shop fittings, interior furnishings,
furniture
- Chocolate, tea
- Spirits, soft drinks
- Juices, smoothies
- Baked goods and confectionery

Kaffee-Organisationen, Dienstleistungen und Sonstiges

- Institutionen, Verbände,
Organisationen
- Kaffeepresse
- Wissenschaft, Forschung
- Ausbildung, Training, Beratung
- Wartung/Service
- Zertifizierer

Coffee organisations, services and other

- Institutions, associations,
organisations
- Coffee media
- Science, research
- Education, training, consulting
- Maintenance/service
- Certification providers

The SCAE Wonderful World of Coffee

The SCAE Wonderful World of Coffee

Hoher Innovations- und Erlebnischarakter

Die Speciality Coffee Association of Europe nutzt die coffeena als Veranstaltungsort ihrer jährlich stattfindenden SCAE Wonderful World of Coffee. In einer hochkarätigen Konferenz sowie zahlreichen Workshops und Seminaren erfahren Sie Wissenswertes rund um den weltweiten Kaffeemarkt mit seinen vielfältigen Segmenten. Bringen Sie sich auf den neusten Stand und nutzen Sie die zahlreichen Kontaktmöglichkeiten!

Lots of innovation and special experiences

The Speciality Coffee Association of Europe uses coffeena as the venue for its SCAE Wonderful World of Coffee, which takes place every year. Thanks to a conference attended by leading experts and a full programme of workshops and seminars, you will gain a wealth of information about the global coffee market and its diverse segments. You also will learn about the latest developments and have an opportunity to make many contacts!



Messe-Highlight: Coffee World Championships

Auf höchstem Niveau kämpfen Barista-Profis aus zahlreichen Ländern um die begehrten und hoch anerkannten SCAE Weltmeister-Titel.

Vier spannende Wettbewerbe bieten Unterhaltung für alle Sinne:

- World Latte Art Championship
- World Cup Tasters Championship
- World Coffee in Good Spirits Championship
- World Ibrik/Cezve Championship



Trade Fair Highlight: Coffee World Championships

The most skilled professional baristas from many countries battle it out for the coveted, highly prestigious title of SCAE world champion.

Four exciting competitions ensure stimulation for all the senses:

- World Latte Art Championship
- World Cup Tasters Championship
- World Coffee in Good Spirits Championship
- World Ibrik/Cezve Championship



Köln – internationales Drehkreuz und Stadt der Gastronomie

Cologne – international hub and a city for fine food and drink

Deutschland ist der zweitwichtigste Absatzmarkt für Kaffee weltweit und traditioneller Standort des Kaffeehandels. Kein Wunder: Kaffee ist das Lieblingsgetränk der Deutschen. Als einer der wichtigsten Verkehrsknotenpunkte in Europa und gastronomisches Eldorado ist Köln prädestiniert für die coffeena. Für Ihre Anreise stehen Ihnen ein ICE-Bahnhof sowie drei Flughäfen zur Verfügung: Köln/Bonn mit vielen Low-Cost-Fluglinien, Düsseldorf sowie Frankfurt per ICE-Anbindung. Besonders komfortabel: Das Messengelände befindet sich mitten im Herzen der Metropole.

Germany is the world's second biggest market for coffee sales and a traditional coffee trading centre. And that's no wonder: Coffee is the most popular beverage in Germany. As one of Europe's most important transportation hubs and a city of gastronomic delights, Cologne is a natural choice for coffeena. The city features a high-speed ICE rail station and three airports nearby for your travel needs: Cologne/Bonn, which is served by many no-frills airlines, Düsseldorf and Frankfurt, which can be reached via ICE trains. Especially convenient is the exhibition centre's central location in Cologne.



coffeena 2009 – einmalig weltweit *coffeena 2009 – unique worldwide*



- Einzigartige Abbildung der kompletten Wertschöpfungskette und des gesamten Marktes an einem Ort
- Kaffee wird als Lifestyle-Element mit ergänzenden Sortimenten präsentiert
- Ansprachemöglichkeit von Endverbrauchern/Kaffeeliebhabern am letzten Messetag
- Internationaler Branchentreff, Veranstaltungsort der SCAE Wonderful World of Coffee
- Perfektes Networking: Ideale Plattform für Kontaktaufbau und -pflege vom 26. – 28.06.2009
- *Unique representation of the complete value chain and the entire market, at one event*
- *Coffee is presented as a lifestyle element along with supplemental product ranges*
- *Opportunity to address end consumers/ coffee lovers on the last day of the trade fair*
- *International sector meeting, venue for the SCAE Wonderful World of Coffee*
- *Perfect networking: Ideal event for making and cultivating contacts, from 26th to 28th June 2009*

Weiterführende Informationen sowie Anmeldeunterlagen finden Sie unter www.coffeena.de

You will find further information and registration forms at www.coffeena.de